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ZAPISNIK  
sa XII  sjednice Skupštine opštine  Bijelo Polje  

 
 
 

           Predsjednik Skupštine Abaz Dizdarevi ć otvorio je rad XII sjednice Skupštine opštine Bijelo Polje, koja je 
održana 26.12.2019. godine  sa početkom u 10 časova, u sali Skupštine opštine Bijelo Polje.Obavijestio je da sjednici 
Skupštine pored odbornika i predsjednika Opštine Petra Smolovića sa saradnicima prisustvuje  predsjednika Savjeta 
za razvoj i zaštitu lokalne samouprave Refik Zejnilovići,  predstavnici Savjeta mladih „Euromost“ kroz projekat „Želim 
da vidim, hoću da znam“, koji je podržalo Ministarstvo sporta i mladih. Pozvao je  Hanu Zoronjić ispred Kluba mladih 
da se obrati odbornicima i u uvodnom obraćanju predstavi rad ovog kluba.  

             Predstavnica Kluba mladih „Euromost“ H ana Zoronji ć je naglasila da je ovo prvi put u Crnoj Gori da mladi 
imaju tu čast da učestvuju na javnom parlamentu i pozvala i sve ostale lokalne parlamente u Crnoj Gori da slijede ovaj 
primjer  i da saslušaju mlade u njihovim opštinama. Navela je da su uz pomoć nevladine organizacije Euromost 
organizovali i formirali klub mladih Euromost s ciljem da i oni  budu dio društva, da uzmu učešće u svim važnim odlukama 
koje se tiču njihove budućnosti, da  nauče saznaju na koji način funkcioniše ovaj parlament, na koji način se donose 
važne odluke. Pitala je zašto mladi iz Bijelog Polja čim završe srednju školu planiraju i razmišljaju da napuste Bijelo 
Polje, zašto nema nikakvih dešavanja u Bijelom Polju gdje bi mladi mogli da razmjenjuju svoja mišljenja, gdje bi mladi 
mogli da se usavšavaju, zašto mladi nisu dovoljno uključeni u donošenju važnih odluka koje su bitne za njihovu 
budućnost. Istakla je da mladi žele da zasnuju porodice u Bijelom Polju, da ubuduće učestvuju u svim važnijim temama 
i odlukama koje se tiču njih. Navela je da mladi imaju nadu da će u budućnosti imati podršku i zato želi da vidi i da zna 
da se zajedno bore za njihova prava i da  nauče kako da stvore život budućim generacijama, život koji će biti dostojan 
svakom čovjeku. Na kraju se zahvalila nevladinoj organizaciji „Euromost“ i Ministarstvu za sport i mlade koji su im 
omogućili i dali podršku da prisustvuju i da u nekom narednom periodu takođe i neke druge državne institucije posjetie 
gdje će organizovati prvu nacionalnu konferenciju za mlade. Naglasila je  da su mladi iz Kluba mladih „Euromost“ dali 
predlog za budžet za 2020.godinu, da se uvrste sredstva koja će biti na raspolaganju mladima, i dobili su informaciju da 
je taj predlog prihvaćen i zahvalila se u ime svih mladih. Predložila je da se u nekom narednom periodu organizuje 
zasijedanje gdje će mladi moći da postavljaju pitanja odbornicima, što će mladima biti od velikog značaja. 
              Predsjednik Skupštine  se  zahvalio Hani Zoronjić iz Kluba mladih na  nadahnutom govoru i istakao da je 
siguran da je probudio razmišljanje kod svih odbornika da brinu o onome šta mladi predstavljaju, da znaju  da oni jesu 
budućnost ovoga grada, da na njima počiva ono što Opština Bijelo Polje radi, sve ono što je u razvojnom smislu naš 
grad za njih pripremao i pripremaće u budućnosti.  
              Obavijestio je da su odsustvo sa sjednice Skupštine najavile dvije odbornice: Zilha Idrizović i Enisa Babajić. 
Konstatovao je da u sali ima ukupno ima 33 odbornika,  te da postoji kvorum za punopravno odlučivanje.  
                Predsjednik Skupštine  je upoznao odbornike da je Opštinska Izborna Komisija podnijela Izvještaj o 
prestanku i popuni upražnjenog odborničkog mandata za Skupštinu Opštine Bijelo Polje i obavijestila da je Miomir 
Vojinović sa izborne liste „Najbolji izbor SNP-Bijelo Polje dr Rašo Nišavić“ prihvatio odbornički mandat umjesto 
Radosava Nišavića koji je podnio ostavku na funkciju odbornika.  
              Prije utvrđivanja dnevnog reda, predsjednik Skupštine je dao na glasanje zapisnike sa X i XI sjednice 
Skupštine.  Zapisnik sa X sjednice Skupštine usvojen je većinom glasova odbornika sa  27 glasova „za“,  1 „protiv“ i 
4 „uzdržana“ .  Zapisnik sa XI sjednice Skupštine Opštine usvojen je sa  28 glasova za,  1 „protiv“  i  3 „uzdržana“ .  
              Predsjednik Skupštine je dao riječ odborniku Marku Ljujiću, koji je na Kolegijumu zatražio  da se prije početka 
sjednice obrati Skupštini. 
             Odbornik Marko Ljuji ć je obavijestio da neće učestvovati u radu lokalnog parlamenta iz razloga što po ko zna 
koji put u posljednjih 30 godina ne žele da učestvuju u blokovskim podjelama. Takođe je naveo da smatra da današnje 
zasijedanje lokalnog parlamenta je bespredmetno iz razloga što su sve oči uprte ka Pogorici,  kada se jednoj od tri 
tradicionalne konfesije u Crnoj Gori bez njihove saglasnosti i bez njihove volje na jedan nezakonit i neustavan način 
žele oteti svetinje.  
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            Odbornica Jelena Kljajevi ć je takođe najavila odsustvo sa sjednice Skupštine u ime odborničkog kluba 
Ujedinjene Crne Gore i Demokratske Narodne partije i istakla da smatra da je bespredmetno raspravljati danas u 
Skupštini opštine, da je njihovo mjesto ispred Skupštine Crne Gore u Podgorici.   
            Odbornik Vaso Obradovi ć je u  ime odborničkog kluba Demokratskog fronta obavijestio da neće učestvovati 
u radu parlamenta i pozvao sve kolege odbornike bez obzira kako osjećaju i kako doživljavaju ovo pitanje, da im se 
priduže, da pokažu da nikakve podjele ne smiju  da dozvole, upravo zbog ovih mladih ljudi, da pokažu da tradicionalne 
vrijednosti koje oni kao stranka baštine da su na prvom mjestu. 
            Odbornik Miomir Vojinovi ć je  takođe upoznao odbornike da Klub odbornika SNP-a neće učestvovati u radu 
Skupštine i naveo da želi da iskaže prije svega stav Socijalističke Narodne Partije i ono što je svima više nego poznato, 
da su političke tenzije nažalost dostigle svoj vrhunac i da imamo ono što se sve dešava u Podgorici i ne samo u Podgorici 
nego i u čitavoj Crnoj Gori. Stav Socijalističke Narodne Partije po tom pitanju nikada nije bio upitan, program, Statut, svi 
partijski dokumenti govore u prilog tome da za Socijalističku Narodnu Partiju jeste odbrana one istinske prave 
njegoševske Crne Gore. Pozvao je na zajedništvo, na slogu na mir i istakao se da jedino tolerancijom, jedino dijalogom 
može doći do nečega što se zove kompromis i da  da Socijalistička narodna partija  u ovom trenutku nema prečeg 
zadatka od odbrane svojih svetinja.  
            Predsjednik Skupštine je istakao da će iz ovog doma poslati poruku koja će imati notu tolerancije kao što je 
Bijelo Polje uvijek imalo i njegovalo bratske odnose sa svima unutar ove zajednice, ali ono što su ingerencije ovog doma 
jeste odlučivanje o našem gradu, o našim građanima, o onome za šta su građani  povjerili mandate odbornicima, te da 
će morati da nastavi sa radom sjednice, bez obzira na odluku pojednih odborničkih klubava da  istupe sa sjednice 
Skupštine.  
             Utvrđivanje dnevnog reda 
       Predsjednik Skupštine  je obavijestio o predlozima za dopunu dnevnog reda sa sljedećim tačkama:  
           1. Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku Odbora direktora D.O.O. „Komunalno-Lim“ Bijelo Polje o 
prodaji vozila „Tam 125 T 10 ACV“ reg.oznaka BP CG 044; 
           2. Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku Odbora direktora DOO „Komunalno-Lim“ Bijelo Polje o 
prodaji građevinskih mašina, Buldožera 14.Oktobar TG 110 i Utovarivač gusjeničar  KOMATSU D55S-2;  
           3. Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku Odbora direktora D.O.O. „Komunalno-Lim“ Bijelo Polje o 
storniranju računa za građane MZ Lozna i Zaton;  
           4. Predlog Odluke o utvrđivanju Javnog interesa  za eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje vodovoda  
“Bistrica” sa izvorišta Banjice; 
           5. Predlog Odluke o utvrđivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje vodovoda  Kanje 
– Metanjac – Dobrakovo i granični prelaz Dobrakovo;  
           6. Predlog Odluke o utvrđivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje vodovoda  Pavino 
Polje – Mahala;  
           7.Predlog Odluke o utvrđivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje vodovoda  Vrelo 
Lještanica;  
           8. Predlog Odluke o prestanku mandata članu Etičke komisije za lokalne službenike i namještenike;9. Predlog 
Odluke o učešću Opštine Bijelo Polje u troškovima rekonstrukcije objekta JU  ’’Muzej’’ Bijelo Polje.  
        Predlog da se dnevni red dopuni tačkom Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku Odbora direktora D.O.O. 
„Komunalno-Lim“ Bijelo Polje o prodaji vozila „Tam 125 T 10 ACV“ reg.oznaka BP CG 044 usvojen je „jednoglasno“  
(glasalo je 25 odbornika). Predlog da se dnevni red dopuni  tačkom Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku 
Odbora direktora DOO „Komunalno-Lim“ Bijelo Polje o prodaji građevinskih mašina, Buldožera 14.Oktobar TG 110 i 
Utovarivač gusjeničar  KOMATSU D55S-2 usvojen je  „jednoglasno“  (glasalo je 25 odbornika). Predlog da se dnevni 
red dopuni  tačkom Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku Odbora direktora D.O.O. „Komunalno-Lim“ Bijelo 
Polje o storniranju računa za građane MZ Lozna i Zaton, usvojen je ve ćinom glasova odbornika sa 25 glasa „za“, 
„protiv“ nije bilo i 1 „uzdržan“.  Predlog da se dnevni red dopuni  tačkom Predlog Odluke o utvrđivanju Javnog interesa 
za eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje vodovod “Bistrica” sa izvorišta Banjice  usvojen je  „jednoglasno“  
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(glasalo je 25 odbornika). Predlog da se dnevni red dopuni tačkom Predlog Odluke o utvrđivanju Javnog interesa za 
eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje vodovoda Kanje – Metanjac – Dobrakovo i granični prelaz Dobrakovo 
usvojen je  „jednoglasno“  (glasalo je 25 odbornika). Predlog da se dnevni red dopuni  tačkom Predlogu Odluke o 
utvrđivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje vodovoda  Pavino Polje – Mahala. usvojen 
je „jednoglasno“  (glasalo je 25 odbornika. Predlog da se dnevni red dopuni tačkom Predlog Odluke o utvrđivanju 
Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje vodovoda Vrelo Lještanica usvojen je sa  25 „za“, 
protiv „1“ „uzdržanih“ nije bilo . Predlog da se dnevni red dopuni  tačkom Predlog Odluke o prestanku mandata članu 
Etičke komisije za lokalne službenike i namještenike, usvojen je sa 25 glasova  „za“, protiv „1“ i „uzdrž anih“ nije 
bilo . Predlog da se dnevni red dopuni  tačkom Predlog Odluke o učešću Opštine Bijelo Polje u troškovima rekonstrukcije 
objekta JU  ’’Muzej’’ Bijelo Polje, usvojen je sa  25 glasova „za“, 1 „protiv“ i uzdrža nih nije bilo .  
            Predsjednik Skupštine je dao na glasanje dnevni red u cjelini, koji je  usvojen je sa 25 glasova „za“, 1 „protiv“ 
i „uzdržanih“ nije bilo. 

 
D N E V N I    R E D 

 
1. Predlog Programa rada Skupštine opštine Bijelo Polje za 2020.godinu; 
2. Predlog Odluke o Budžetu Opštine Bijelo Polje za 2020.godinu;  
3. Predlog Programa uređenja prostora opštine Bijelo Polje za 2020.godinu;  
4. Predlog Odluke o lokalnim administrativnim taksama; 
5. Predlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o naknadama za rad odbornika i drugih lica koja 

bira ili  imenuje Skupština opštine;  
6. Predlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o određivanju dodatka na zaradu za obavljanje 

poslova na određenim radnim mjestima u Opštini Bijelo Polje;  
7. Predlog Odluke o isplati jednokratne novčane pomoći za opremu novorođenog djeteta u 2020.godini; 
8. Predlog Odluke o obezbjeđivanju udžbenika za učenike prvog, drugog, trećeg i četvrtog razreda 

osnovne škole; 
9. Predlog Odluke o donošenju Lokalnog akcionog plana za mlade za period 2020-2021.godina; 
10. Predlog Odluke o učešću predstavnika NVO u radnim grupama; 
11. Predlog Odluke o donošenju Lokalnog plana zaštite životne sredine Bijelog Polja 2020-2024.godine;  
12. Izvještaj o realizaciji Strateškog plana razvoja Opštine Bijelo Polje za 2018.godinu; 
13. Informacija o osposobljenosti DOO “Komunalno - Lim” Bijelo Polje za zimsku sezonu; 
14. Informacija o stanju energetskih objekata i kvalitetu snabdijevanja električnom energijom na  

području opštine Bijelo Polje; 
15. Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku Odbora direktora D.O.O. „Komunalno-Lim“ Bijelo 

Polje o prodaji vozila „Tam 125 T 10 ACV“ reg.oznaka BP CG 044 ;  
16. Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku Odbora direktora D.O.O. „Komunalno-Lim“ Bijelo   

Polje o prodaji građevinskih mašina, Buldožera 14.Oktobar TG 110 i Utovarivač gusjeničar 
KOMATSU D55S-2;  

17. Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku Odbora direktora D.O.O. „Komunalno-Lim“ Bijelo 
Polje  
o storniranju računa za građane MZ Lozna i Zaton; 

18. Predlog Odluke o utvrđivanju Javnog interesa  za eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje 
vodovoda  “Bistrica” sa izvorišta Banjice;  

19. Predlog Odluke o utvrđivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje 
vodovoda  Kanje – Metanjac – Dobrakovo i granični prelaz Dobrakovo; 

20. Predlog Odluke o utvrđivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje 
vodovoda  Pavino Polje – Mahala; 

21. Predlog Odluke o utvrđivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje 
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vodovoda  Vrelo Lještanica;  
22. Predlog Odluke o prestanku mandata članu Etičke komisije za lokalne službenike i namještenike; 
23. Predlog Odluke o učešću Opštine Bijelo Polje u troškovima rekonstrukcije objekta JU  ’’Muzej’’ Bijelo 

Polje.Molim odbornike da se za dnevni red izjasnimo u cjelini putem glasanja. Izvolite. Ukupno je 
glasalo 26 odbornika, 26 „za“. Dakle, konstatujemo da je dnevni red u cjelini usvojen. Te možemo 
početi sa dvanaestom sjednicom Skupštine Opštine Bijelo Polje.  

 
            Predsjednik Skupštine  je je prije razmatranja tačaka po usvojenom dnevnom redu dao riječ prof.dr Refiku 
Zejnilović,  predsjedniku Savjeta za razvoj i zaštitu lokalne samouprave.  
            Predsjednik Savjeta prof.dr Refik Zejni lovi ć se osvrnuo na rad Savjeta koji je imao sjednicu 
26.10.2019.godine i sagledavajući uopšte što se tiče svog djelovanja donio određene preporuke. U cilju stvaranja 
uslova za što potpunije ostvarivanje prava i interesa građana u oblasti ekologije, Savjet za razvoj i zaštitu lokalne 
samouprave dao je punu podršku nadležnim organima i mjerama, koje su preduzete u cilju realizacije Lokalnog 
akcionog plana zaštite biodiverziteta Bijelog Polja za period od 2018 - 2022.godina. U vezi sa tim donešen je zaključak 
da se da Preporuka resornom organu koji vrši poslove realizacije Lokalnog akcionog plana da građanima pruži 
neophodne informacije o tome šta je do sada odrađeno. Ovaj akcioni plan sadrži opis stanja biodiverziteta Opštine 
Bijelo Polje kako vodnih tokova, zemljišta, šuma, i tako dalje i uglavnom, treba uraditi neku analizu šta je dosad 
odrađeno iz tog akcionog plana. Druga stvar koju je Savjet preporučio nadležnim organima da sa posebnom pažnjom 
razmotre pitanje gradnje mini hidroelektrana na teritoriji opštine Bijelo Polje. Naveo je da su odgovorno ustvrdili da ove 
mini hidroelektrane za Bijelo Polje u ovom slučaju ne predstavljaju nikakavu značajnu dobit. Sljedeća stvar koja je 
razmatrana  je pitanje  deponije za otpad za Opštine Bijelo Polje, Kolašin i Mojkovac. Naveo je da je upoznat sa stavom 
koji je Opština, odnosno rukovodstvo Opštine iznijelo, da to nije odgovarajući lokalitet i podržavaju potpuno stavove 
Opštine da ne dozvole, da se taj lokalitet iskoristi za izgradnju te jedne regionalne deponije. Četvrto, Preporu čuje  se 
razmatranje mogućnosti određenja naknade za zaštitu i unaprjeđenje životne sredine. To je već postala praksa i u 
drugim zemljama u okruženju i u Crnoj Gori, ali da treba da postoje argumenti koji su to veliki zagađivači. Ta mogućnost 
se može jedino sprovesti u djelo uz preporuku Opštine i Vlade Crne Gore koja bi utvrdila koji su to zagađivači u Bijelom 
Polju. Peta preporuka Preporu čuje  se da u cilju valorizacije objekata Hotel „Bijela Rada“ i Izletište „Kisjele vode“ 
vlasnici navedenih objekata izvijeste Savjet o svojim planovima vezano za navedene objekte. Naveo je da se radi 
skijalište u blizini Bijelog Polja, u toku je valorizacija Đalovića pećine, tako da Bijelo Polje postaje sve više značajniji 
turistički centar. Hotel Bijela Rada je jedan  od simbola ovog grada, te je donešena preporuka da bi trebalo uraditi nešto 
da se vidi šta će sadašnji vlasnici da rade sa tim hotelom, polazeći od predpostavke da je taj hotel prodat i pod nekim 
uslovima, da se unaprijedi poslovanje tog hotela, sadržajima, a ne da se nalazi u ovakvom stanju. Naveo je da su u 
okviru ingerencija Savjeta, konstatovali da mogu ove informacije proslijediti Opštini, Skupštini opštine Bijelo Polje, te 
da će i dalje uspješno sarađivati po svim pitanjima. Predsjednik Savjeta je takođe pojasnio da če pratiti  koje su tačke 
dnevnog reda na zasijedanjima ubuduće i održavati svoje redovne sjednice i davati svoje određene preporuke. 
 Predsjednik Skupštine je predložio da što se tiče evaluacije projekata koji se sprovode na području naše Opštine 
da nadležne službe dostave kompletnu  dokumentaciju Savjetu kako bi bili bolje upoznati sa ukupnom situacijom u 
našoj Opštini.   
 1. Predlog Programa rada Skupštine opštine Bijelo Polje za 2020.godinu 
 Odbornik Adnan Strikovi ć je istakao na predloženom Programu Skupštine nedostaju dvije značajne informacije 
koje smo do sada imali prilike da čujemo u ovom domu, a to su Informacija o stanju u oblasti zdravstva i Informacija o 
stanju bezbijednosti na teritoriji Opštine Bijelo Polje. Istakao je da smatra da je jako značajno da se  prije svega građani 
upoznaju sa tim informacijama, a onda da odbornici diskutuju  o situaciji u ta dva jako značajna resora. Zahvalio se što 
je usvojen njegov predlog za Program rada Skupštine, a to je dio koji se tiče izmjena Poslovnika o radu Skupštine. 
 Naveo je da svi imaju ako ne različite stavove, onda makar različita tumačenja kada su određene poslovničke stvari 
u pitanju. Istakao je da nije  zadovoljan time kako je usmjeren nekada tok diskusija u Skupštini, tako da smatra da je 
jako značajno da u tom dijelu imaju ozbiljniji pristup,  da se svi dogovore kako ne bi imali nikad nesuglasica kada su te 
stvari u pitanju.  
 Predsjednik Skupštine je pojasnio da će se uz jedan ekspertski tim, pravnički, formulisati poslovnik  na način da 
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bude još precizniji, te da  postoji prostor za unaprjeđenje poslovnika Skupštine po tom pitanju.  
 Sekretarka Skupštine Ajsela Pa čariz  je navela da je članom 147 Poslovnika Skupštine predviđeno  da u pripremi 
izrade Programa rada Skupštine, Služba Skupštine pribavlja predloge i mišljenja o pitanjima koja treba uvrstiti u 
Program rada od predsjednika Opštine, odbornika, radnih tijela, odborničkih klubova, javnih službi, mjesnih zajednica i 
nevladinih organizacija. Članom 147 stav 3 predviđeno je da predsjednik Skupštine, predsjednik Opštine, klub 
odbornika i radno tijelo Skupštine mogu predložiti da se određena pitanja unesu u Program rada Skupštine, najkasnije 
3 dana prije održavanja sjednice, uz obrazloženje predloga. Poslovnički, nema  mogućnosti da se uvrste predlozi 
odbornika Adnan Strikovića,  pošto nijesu dostavljeni u roku od tri dana prije održavanja sjednice Skupštine, ali Program 
rada je okviran, što znači da se mogu razmatrati i druga pitanja za koja se u datom momentu ukaže potreba.  
 Odbornik Adnan Strikovi ć je pojasnio da je njegova intervencija bila da to bude predlog predsjednika Skupštine, 
da je poenta bila da se pokaže zainteresovanost da te dvije jako značajne informacije budu u Programu rada.  
 Predsjednik Skupštine je naveo da će se te dvije tačke zasigurno naći kao izvještaji u narednoj godini, kao značajni 
segmenti u funkcionisanju našeg društva. 
 Predsjednik Skupštine dao je na glasanje Predlog Programa rada Skupštine opštine Bijelo Polje za 2020.godinu, 
koji je usvojen sa 24 glasa„za“, „protiv“ niije bil o i 2 „uzdržana“ i konstatovao da je Program rada Skupštine za 
2020 godinu usvojen.  
      2.  Predlog Odluke o Budžetu Opštine Bijelo P olje za 2020.godinu  
       Sekretarka za finansije Alida Nuhodži ć dala je uvodno obrazloženje o navedenoj tački dnevnog reda.  
    Odbornik Adnan Strikovi ći  je pohvalio određene stvari koje se tiču  budžeta Opštine za 2020.godinu. Prva je što 
je budžetom predviđeno povećanje naknade za novorođeno dijete, ali da je pitanje koliko će te nadoknade suštinskog 
efekta imati. Ukazao je da kroz taj vid izdataka za neke određene kategorije, utiče se na poboljšanje životnog standarda 
tih određenih porodica. Druga stvar, koju je pohvalio je to što je uvažena inicijativa  između ostalog i njegovog 
odborničkog kluba, odnosno odborničkih klubova ostatka opozicije da se  izdaci kada su u pitanju udžbenici za osnovce 
povećaju sa prvog razreda sada na četiri razreda osnovne škole. I treća stvar koju je pohvalio što su povećani izdaci 
za stipendiranje studenata, širi obuhvat kada su u pitanju određene kategorije socijalne i kada su u pitanju određene 
deficitarni fakulteti. Ukazao je na raspored primitaka, gdje imamo da je tekuća budžetska potrošnja 8 miliona, dug 3,3 
miliona, kapitalni budžet 4,4 miliona, nijesu cifre toliko značajne, nego to kako će se to numerički izraziti na kraju godine. 
 Naveo je da kada je razmatran  završni račun budžeta za prošlu godinu, da je bila situacija da su sredstva iz 
kapitalnog budžeta, u ogromnom dijelu, preusmjerena na otplatu dugova. Pitao je da li je planirana isplata osam plata, 
a isplatiće se 12, ili je planirano 12 plata. Komentarisao je da je 53 000 eura iz dijela tekuće budžetske rezerve 
podijeljeno kao socijalne pomoći, da je i pored postojanja Centra za socijalni rad potrebno da se pomažu socijalno 
ugrožene porodice u Bijelom Polju. Vezano za stavku da je za ostale transfere pojedincima dato 30 000 eura, pitao je 
ko su ti pojedinci kojima se daju transferi u iznosu od 30 000 eura. 
   Odbornik Idriz Mahmutovi ć je naveo da je ukupan budžet 15 650 000, od toga obezbijeđeno 15 025 035 eura,  
prihod od imovine 5 000, smanjenje deficita za 300 000 i kreditna sredstva 300 000, te ako bismo ovo sabrali to je nekih 
605 000 eura .Vezano za pomoć mjesnim zajednicama 100 000 eura, pitao je kojim mjesnim zajednicama i u  kom 
iznosu. Vezano za  dio oko plata, naveo je da se  ne vidi ni koliko je plata obuhvaćeno,  da li to odnosi na 12 mjeseci. 
Ukazao je na novu stavku u budžetu socija socijalna zaštita 100 000 i pitao da li je to uvedeno samo radi izborne godine 
u 2020.godini. Predložio je da bi trebalo da se zna poimenčno kome će ta sredsta ići. Vezano za porez na nepokretnost 
800 000 prihod, naveo je da bi trebalo da su se ta pravna lica  našla u ovom u izvještaju,  da se zna koje su to firme 
koje su platile porez na nepokretnost. Što se tiče budžeta naveo je da je on takav da koliko budemo zaradili toliko ćemo 
potrošiti.  
   Odbornik Vladan Rudi ć je pohvalio povećanje budžeta za sport. Istakao je da smo ove godine u sklopu dvorane 
dobili i teretanu što je u mnogome olakšalo rad u klubovima, tako da povećanje Centru za sport i rekreaciju sigurno 
pomoći da nastave sa dobrim radom, a sportistima ostaje da uzvrate dobrim rezultatima.  
   Predsjednik Opštine Petar Smolovi ć je pojasnio da su transferi pojedincima sredstva predviđena za smrt ili 
liječenje zaposlenih u Opštini po granskom kolektivnom ugovoru, o čemu odlučuje komisija. Takođe je pojasnio da je 
granskim kolektivnom ugovorom predviđeno da svaka institucija nadoknađuje troškove liječenja koje ne pokriva fond 
ukoliko se takva situacija desi ili za smrt člana uže porodice. Zahtjev se sa dokumentacijom podnosi komisiji kojom 
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predsjedava ljekar, da bi procijenio dijagnozu i visinu troškova koje treba nadoknaditi. To su ta sredstva od 30 000 eura, 
koja su potpuno transparentna. Od budžetske rezerve koja je 150 000 eura, potrošena je  trećina i to ne za socijalu, jer 
za socijalu postoji posebna komisija koja je u Sekretarijatu za lokalnu samoupravu. Utrošena sredstava iz budžetske 
razerve su potpuno transparentna. Takođe postoji komisija koja radi po Pravilniku koji je usvojila ova Skupština, koji je 
usaglašen sa državnim pravilnikom o pomoći. Sredstva iz tekuće budžetske rezerve su korišćena na primjer za neke 
urgencije u bolnici, školama, da se otkloni neki kvar ili šteta, odatle smo pomogli adaptaciju sale za sastanke u elektro-
ekonomskoj školi, nabavku kamera u Gimnaziji, zatim kad su u pitanju požari ili neke vanredne i nepredviđene situacije. 
Vezano za mjesne zajednice, pojasnio je da ih ima 40 i u završnom računu će biti naveden detaljan pregled, šta je 
dobila koja Mjesna zajednica i koliko je dobila. Pojasnio je da sve mjesne zajednice koje su konstituisane su dobile 
određeni iznos sredstava  rješenjem nadležnog sekretarijata i dužne su da ih troše u skladu sa zakonom. Po prvi put 
su im traženi izvještaji o utrošku uplaćenih sredstava.O tim sredstvima odlučuje savjet mjesne zajednice. Pojasnio je 
da je budžetom planirano 12 plata. Takođe je pojasnio da je iznos od 100 000 eura učešće Opštine u izgradnji romskog 
naselja u Potkrajcima, sa Njemačkom organizacijom HELP,  koji če učestvovati sa 200 000 eura i koji će izgraditi  prvih 
15 kuća za romsko naselje koje treba izmjestiti iz Rakonja. Istakao je da je naplata poreza veća od plana ove godine, 
veća od rebalansa i o tome će biti detaljno upoznati u završnom računu. Pojasnio je da po Zakonu o porezu na 
nepokretnost, država i Opština same sebi ne plaćaju porez, zato što bi to samo bilo prelivanje s jednog računa na drugi 
račun.  
    Odbornik Abaz Kujovi ć je  istakao da se predloženim budžetom za 2020.godinu u iznosu od 15,6 miliona eura  
privodi kraju proces finansijske konsolidacije, koji je započet 2015.godine. Te godine u saradnji sa Vladom, definisan 
je program finansijske konsolidacije sa ciljem dostizanja stabilnosti i održivosti javnih finansija na opštinskom nivou.  
Radi postizanja ovog cilja još 2015.godine projektovn je budžet od oko 15 miliona eura, koji obezbjeđuje finansijsku 
stabilnost i održivost javnih finansija sa zadatkom da se isti realizuje u narednih 10 godina. Željeni nivo budžeta je 
ostvaren već poslije 5 godina sprovođenja procesa finansijske konsolidacije. Osim toga u posmatranom periodu je 
promijenjena  strukturu prihoda budžeta tako da sada izvorni prihodi u ukupnim prihodima budžeta učestvuju sa blizu 
50%, čime je značajno smanjena  finansijska zavisnost Opštine od centralnih organa vlasti. Budžet je realan,  zasnovan 
je na normativnim pretpostavkama i predstavlja dobar balans između fiskalnog potencijala Opštine i potreba za 
finansijskim sredstvima. U budžetu su obezbijeđena potrebna sredstva za uspješan rad svih oprgana lokalne uprave i 
drugih korisnika budžeta, kao i za još brži ekonomski razvoj Opštine. Već u prošloj godini i svakako u ovoj godini je 
postignut visok nivo likvidnosti budžeta i sredstva se blagovremno obezbjeđuju, redovno usmjeravaju za sve namjene 
koje se finansiraju iz budžeta, redovno se izmiruju sve obaveze po osnovu zarada zaposlenih, prema dobavljačima, 
izvođačima radova, bankama, kulturi, sportu, stipendijama, za podsticaj razvoja poljoprivrede, prema političkim 
partijam,a nevladinim organizacijama i svim drugim transferima. U budžetu za 2020.godinu su povećana sredstva za 
kulturu, sport, studentski i učenički standard, za podsticaj razvoja, za političke partije, za nevladine organizacije, za 
kapitalni budžet. Za kapitalni budžet su predviđena sredstva od 4,2 miliona eura, što je oko 30% ukupnog budžeta. 
Predloženi budžet je između ostalog rezultirao i najvećim godišnjim programom uređenja  prostora u istoriji Bijelog 
Polja. Izrazio je veliko zadovoljstvo predloženim budžetom koji obezbjeđuje finansijsku stabilnost i održivost i brži 
ekonomski razvoj Opštine. 
   Odbornik Adnan Strikovi ć je komentarisao diskusiju odbornika Abaza Kujovića koji je istakao da je zadovoljan 
što se  izvorni prihodi Opštine  prije svega baziraju na porezu, da je to negdje  oko 4 700 000 itd, sa svim ostalim 
prihodima, taksama, nadoknada, to je negdje oko 6 i po miliona. Na drugoj strani je  9 miliona prihoda po drugim 
osnovama, 7 miliona iz egalizacionog fonda, neke druge donacije i dotacije 1 600 000,  pa planirani kredit 300 000 itd, 
to kad se sabere iznosi 9 miliona. Ne može se reći da je to baš blizu 50%, da su se izvorni prihodi Opštine primakli do 
50% prihoda Opštine. Naveo je da nije sredstava iz Egalizacionog fonda, da ova Opština ne bi mogla da funkcioniše, 
ali da ne želi da to prikaže u pežorativnom smislu kao optužujuće za rukovodstvo Opštine, jer je informisan da sedam, 
Opština u Crnoj Gori imaju mogućnost da se samofinansiraju. Naveo je da se ne može se računati da Bijelo Polje kao 
Opština može biti u rangu tih Opština,  iako bi svi to željeli.  
   Potpredsjednik Opštine Nermin Be ćirovi ć je pohvalio budžet i naveo da je realno planiran, na realnim osnovama 
i ima razvojnu komponentu. Naveo je prvi put ustanovljen budžetom za mlade preduzetnike iznos od 20 000 eura, zatim 
za žensko preduzetništvo povećano sa 10 na 20 000 eura. Posebno je izrazio zadovoljstvo jer su za sport i kulturu 
povećani izdaci. Sugerisao je ostalim kolegama da na sjednicama lokalnog palamenta treba da se bave pitanjima koja 
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su od značaja za funkcionisanje ove Opštine, a ne nekih drugih opština, jer često se čuju poređenja sa nekim opštinama 
iz našeg okruženja. Ovo iz razloga jer je odbornik Striković pomenuo opštinu Plav, dominantno je to  što u toj Opštini 
SD partija vrši vlast, te da podaci koji su iznijeti su apslolutno tačni, ali činjenica je da su oni rezultat rada predhodne 
vlasti kojoj je pripadala SDP partija. 
    Predsjednik Skupštine je naveo da se zloupotrebljava ovaj dom i od strane opozicije  i od strane pozicije da se 
govori o  drugim gradovima, već da se treba baviti Bijelim Poljem.  
    Odbornik  Adnan Strikovi ć  pojasnio nije pomenuo neku od opština u kontekstu budžeta, nego u kontekstu toga 
da je Bijelo Polje uspješnije nego ta opština koja tako i tako radi. Istakao je da smatra da bi trebalo za potpredsjednika 
Opštine Bećirovića da bude afirmativno da je Opština u kojoj je on potpredsjednik pohvaljena od opzicinog odbornika 
kao pozitivan primjer. Vezano za situaciju u Plavu, naveo je da je problem tog budžeta nije što su finansije loše 
ostavljene, nego da neko ko ne poznaje ekonomiju pravi plan budžeta, da Plav ekonomski sasvim dobro stoji, da  tu 
nema nekih ozbiljnih dugovanja.  
    Odbornik Jasmin Kijamet je istakao da smatra da je po prvi put plan budžeta Opštine Bijelo Polje za 2020. godinu 
pravedno planiran što se tiče ulaganja u infrastrukturu, putne i komunalne infrastrukture. Istakao je da smo u prošlosti 
imali situaciju da su ozbiljni planovi bili skoncentrisani na području grada i području Vraneške doline. Naveo je da su 
uvršteni, pored grada, desna obala Lima pa do Bistrice, Lijeva obala Lima, Vraneška dolina i jedan dio Bihora, koji se 
odnosi na rekonstrukciju puta Srđevac Sušica, gdje su planirana ozbiljna ulaganja. Vezano za ulaganja  u drugi dio 
Bihora, na potezu od Kostića do Godijeva, istakao je da očekuje da se u narednom periodu dokumentacija, odnosno 
plan za autoput završi, te da će se i taj dio pitanja riješiti. Sugerisao je što se tiče javnih radova, a tiče se Sekretarijata 
za stambeno-komunalne poslove i saobraćaj, da se izvođaču radova odredi rok nasipanja puteva jer se dešava da 
izvođač nasipanje puteva vrši u novembru ili decembru. To je kraj godine, tada se očekuje i snijeg.  
   Odbornik Idriz Mahmutovi ć (povreda Poslovnika)  je naveo smatra da odbornik Adnan Striković u prvom 
obraćanju nije spomenuo nijednom riječju Plav niti nijedan grad, te da se nije udaljio  od teme budžeta Opštine Bijelo 
Polje.Takođe je naveo da smo imali prilike kada je razmatran završni račun i  budžet za prošlu godinu, kada je gospodin 
predsjednik, gospodinu Ljujiću Marku kazao „što ne vidite kako je u Beranama gdje vršite vlast, što ne vidite u Herceg 
Novom“. Dakle, naveo je da nije ništa loše bilo u ovoj namjeri. Takođe je naveo  da je predlagač budžeta za 2020.godinu  
predsjednik Opštine i da smatra da potpredsjednik Opštine nije imao pravo da dobije riječ.   
    Predsjednik Skupštine  je pojasnio predsjednik Opštine može da delegira bilo koga iz svog tima za kojeg smatra 
da će adekvatno odgovoriti na postavljena pitanja 
    Predsjednik Opštine Petar Smolovi ć je u završnoj riječi naveo da je Odluka o budžetu Opštine Bijelo Polje za 
2020.godinu planirana u skladu sa Zakonom o budžetu i fiskalnoj odgovornosti, Zakonom o lokalnoj samoupravi i 
Zakonom o finansiranju lokalne samouprave i Statutom Opštine Bijelo Polje. U postupku izrade budžeta ispoštovane 
su sve procedure za donošenje Nacrta Odluke o budžetu, sprovedena je javna rasprava, dobijeno je pozitivno mišljenje 
Ministarstva finansija na Predlog Odluke o budžetu. Planirani budžet za 2020.godinu iznosi 15 600 000 eura. Ima 
razvojnu, socijalnu i sanacionu komponentu. Razvojna se ogleda kroz lokalne kapitalne izdatke od 4 243 000 eura, 
socijalna kroz još veću podršku mladima i ruralnom razvoju, to su tekući izdaci u iznosu od 7 860 700 eura, dok je 
sanacioni dio od 3 315 000 eura planiran za otplatu dugova. Planirani budžet Opštine Bijelo Polje za 2020.godinu je 
kroz domaćinski pristup, uz nastavak uštede na svim nivoima, izmijenjen na način što su za dio sredstava koji je ušteđen  
smanjenjem troškova, povećani iznosi za poljoprivredu, socijalna davanja, novorođenčad, studente, sport i kulturu. 
Tekući prihodi planirani su u iznosu od 12 896 000 eura i veći su od planiranih prošlogodišnjom Odlukom o budžetu za 
3,82%. Kada se uporede sa rebalansom budžeta za prošlu godinu, tekući prihodi po Odluci o budžetu za 2020.godinu 
pokazuju neznatno odstupanje i niži su samo u dijelu administrativnih i komunalnih taksi za 30 000 eura, poreza na 
dohodak fizičkih lica 100 000 eura, troškova razgraničenja sa Upravom za imovinu od 65 000 eura. Tekući izdaci planom 
od 7 860 000 eura učestvuju u strukturi ukupnih izdataka budžeta sa procentom od 50,23% što je 3,23% više od plana 
budžeta za prošlu godinu ili 4,64% više od rebalansa za 2019.godin. Bruto zarade zaposlenih veće su za 90 000 eura, 
jer Odlukom o zaradama lokalnih službenika i namještenika izvršeno je usaglašavanje zvanja u okviru kategorija visoko 
rukovodnog kadra kao i planirano zapošljavanje šest pripravnika u Službi zaštite i spašavanja. Ostala lična primanja 
planirana su za 35 000 eura više od plana po rebalansu 2019.godine i povećanje se odnosi na ime nadoknada 
odbornicima u Skupštini od 30 000 eura, dok su predviđena sredstva na ime otpremnina u visini sredstava predviđenih 
po rebalansu 2019.godine. Rashodi za materijal i usluge neophodni za funkcionisanje rada lokalne samouprave 
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planirani su u iznosu od 605 000 eura, što čini 3,87% ukupnih izdataka u Budžetu za 2020.godinu. Budžetom u narednoj 
godini je predviđeno povećanje subvenicija za poljoprivredu za 50 000 eura, što je 20% uvećanje. Takođe povećane 
su i subvencije za ruralni razvoj sa 70 000 na 100 000eura, što je uvećanje od 40% procentualno, kao i transferi za 
socijalna davanja. Novorođenčad će u 2020.godini dobijati od opštine poklon od 150 eura umjesto dosadašnjih 100 
eura.  Kada je u pitanju obrazovanje, istakao je da će učenici osnovnih škola do četvrtog razreda dobiti besplatne knjige, 
a stipendije će dobiti studenti sa prosjekom iznad 9, kao i studenti deficitarnih zanimanja, sa nižim prosjekom, odnosno 
iznad 8 i studenti bez oba roditelja. Predsjednik Opštine je obavijestio da će na svečanoj sjednici Skupštine, 3. januara 
biti nagrađeni i najbolji bjelopoljski studenti, koje će na osnovu ostvarenih rezultata predložiti njihovi matični fakulteti. 
Naveo je da su za projekte koji se tiču ženskog preduzetništva povećana izdvajanja i ona iznose 20 000 eura. Jedna 
od novina u novom budžetu će  biti podrška preduzetništvu za mlade u iznosu od takođe 20 000eura. Pojasnio je da je 
u narednoj godini budžetom planirano izdvajanje od 100 000 eura za rješavanje stambenog pirtanja socijalno 
ugroženog stanovništva i pojasnio da se radi o Romima. Za asfaltiranuje puteva izdvojeno je 600 000eura, kao i za 
nasipanje seoskih puteva 20% više od prethodne godine. Transferi za čistoću grada i uređenje zelenila u komunalnom 
preduzeću su uvećani za 20%. Efikasna naplata svih planiranih prihoda kao i iznalaženje mehanizama za stvaranje 
novih, ostaje obaveza svih organa i preduzeća čiji je osnivač Opština Bijelo Polje. Istakao je da će racionalna javna 
potrošnja i dalje biti prioritet i imperativ, te da će nastaviti gdje god je moguće smanjenje izdataka. Osnovna 
karakteristika je da je ovaj budžet prije svega uravnotežen i da je zasnovan na realnim prihodima, da omogućuje 
ravnomjerni razvoj na svakom dijelu teritorije Bijelog Polja i da je njegova likvidnost na visokom nivou. Predsjednik 
Opštine je naveo da ono što je veoma važno je da se Opština neće ni u narednoj godini  kreditno zaduživati, a plate i 
obaveze prema reprogramu duga državi, nastaviće da se uredno isplaćuju, jer su u potpunosti stabilizovane opštinske 
finansije, najviše zahvaljujući povećanju tekućih prihoda, ali i uštedama i domaćinskom odnosu prema opštinskim 
finansijama.    
         Predsjednik Skupštine  je stavio Predlog Odluke o Budžetu Opštine Bijelo Polje za 2020.godinu na glasanje, koji 
je usvojen sa 24 glasa „za“, 2 „protiv“ i „izdržanih“  nije bilo.  
 
         3. Predlog Programa ure đenja prostora opštine Bijelo Polje za 2020. godinu.   
      Odbornik  Idriz Mahmutovi ć je istakao da se mora priznati, bez obzira da li je neko iz pozicije ili opozicijie da je 
predviđena cifra od blizu 62 miliona eura impozantna, da je to za jedan grad kao što je Bijelo Polje veoma značajno i 
uspješno. Naveo je učešće Opštine u ovih 62 miliona cirka 9%, to je nekih 5 400 000 eura, što je pokazatelj da će 
najvećim dijelom biti država  investitor u Bijelom Polju. Ukazao je  da  za predviđenih 10 km asfaltiranja lokalnih puteva 
u vrijednosti od 600 000eura, ne vidi se nigdje koji su to putni pravci.Vezano za Investiciopno održavanje mjesnih 
zajednica naveo je sve prikazano u vrijednostima od 400 000 i određeni iznos po mjesnoj zajednici, ali da smatra da bi 
savjet mjesne zajednice bio dužan da dostavi predloge koje se odnose na održavanje puteva na području određene 
mjesne zajednice.  Naveo je smatra da bi  400 000 eura možda bolje bilo preusmjeriti kompletno u izradi 8km asfalta. 
Predložio je da ako se u nekoj mjesnoj zajednici pojavi neka zajednica koja je zainteresovana da učestvuje 
sufinansiranju asfalta da bude  50% učešća Opštine, kao što se ranije praktikovalo, odnosno da to bude u okviru 
predloženog Programa javnih radova. 
     Odbornik Adnan Strikovi ć je naveo stavke u Programu javnih radova za 2020 godinu koje se odnose na: 
unaprjeđenje razvoja voćarske proizvodnje, biljne proizvodnje, unaprjeđenje proizvodnje ribe, unaprjeđenje pčelarske 
proizvodnje, funkcionalizacija mineral-termalnih voda, proširenje kapaciteta i plasmana mineralnih voda, stvaranje 
uslova za izgradnju minihidroelektrana na Limu, Bistrici i Ljuboviđi, privatizacija javnih preduzeća na lokalnom nivou, 
izgradnja bazena za plivanje, izgradnja doma za smještaj studenata, izgradnja regionalne sanitarne deponije Bijelo 
Polje-Mojkovac-Kolašin, izgradnja reciklažnog centra, formiranje zajedničkog preduzeće za upravljanje čvrstim 
otpadom, izgradnja kolektora sa fabrikom za prečišćavanje otpadnih voda, uređenje Patkove Otoke u sportski teren, 
izgradnja azila za pse lutalice, izgradnja regionalnog centra za poljoprivredu, domove za društveni život u Potkrajcima, 
Brzavi, Pavinom Polju, Tomaševu, Bistrici, Dobrakovu, Nedakusima, Koritima i Prijelozima, rekonstrukcija skupštinske 
sale.  Ukazao je da od svega što je nabrojao, rekonstruisana je sala Skupštine opštine. Pitao je šta se uradilo od ovoga 
što je nabrojao za ovih 10 godina, kako je bilo obaćano pije 10 godina. Pitao je šta je sa projektom atletske staze koji 
je planiran sa 800 000 eura u predizbornom sloganu, šta je sa izgradnjom turističkog kompleksa Kisjele vode. Naveo 
je da se u planu budžeta za 2020.godinu, ne pominje firma Milkraft, gdje su bile predviđene investicije u vrijednosti od 
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20 miliona eura. Nije predviđen 3D bioskop, šetalište Lješnica Lim 900 000 eura. Pitao je šta je sa izgradnjom fabrike 
sa 1000 radnih mjesta Siemens, šta je sa salom u Osnovnoj školi „Nedakusi“,  jer  je bilo obećanja prilikom usvajanja 
prošlih javnih radova. Naveo je da dobro što se planira u nekim mjesnim centrima izgradnja sportskih terena, koji  će 
mnogo značiti za građane. Istakao je da u gradu ima igralište sa dva terena pored Gimnazije, ali nema ni jedan sportski 
rekvizit, u Centru grada nema nijedno igralište. Naveo je da je premalo projekata za izgradnju sportske infrastrukture. 
Pitao je šta je sa tribinom gradskog stadiona koja je najavljivana. Istakao je plan nerealan, da je preambiciozno 
napravljen. 
     Odbornik Ćemal Zoronji ć je izrazio zadovoljstvo zbog Programa javnih radova, odnosno Programa uređenja 
prostora iznosom sredstava predviđenih za njegovu realizaciju od skoro 62 miliona eura i više od 100 projekata, od 
kojih je većina u fazi realizacije. Naveo je da su najkrupniji projekti u fazi realizacije  Bjelasica i Đalovića pećina i izrazio 
zadovoljstvo, jer je najviše tih projekata predviđeno prema Bistrici, počev od izgradnje glavnog puta od Gubavča do 
Bistrice, izgradnje dalekovoda od Radoja Dakića do Bistrice,  asfaltiranje puta od Bistrice do manastira Podvrh, žičare, 
uređenja pećine i tako dalje,  izgradnje vodovoda, planirane  izgradnje puta od Bijelog Polja prema Bistrici od  MUP-a 
preko Rasova, Njegnjeva do Gubavča, tako da će se promijeniti život građana na tom području. Naveo je da ne samo 
da se radi u Bistrici,  već da su Programom uređenja prostora obuhvaćena sva područja naše Opštine.  
     Predsjednik Opštine Petar Smolovi ć  na pitanje odbornika Idriza Mahmutovića za koje putne pravce će biti 
utrošeno 600 000 eura za asfalt, pojasnio je da nijesu nabrojani putni pravci, upravo da ne bi bilo političkog uticaja. 
Pojasnio je da se mora sačekati kapitalni budžet države, kojim će se, nakon razrade, precizirati koliko će koja Opština 
dobiti od države asfalta. Takođe je pojasnio da se mora vidjeti koliko će Opština kroz projekat IFAD dobiti i šta će dobiti 
još od privatnih donatora. Kad se sve to objedini na jednoj strani, a na drugoj strani dobiju svi zahtjevi od 40 mjesnih 
zajednica, onda će nadležna komisija iz Direkciji za izgradnju i investicije, pokušati da realno rasporedi taj asfalt, shodno 
jedinom kriterijumu kojima su raspoređeni i nasipi, a to je broj stanovnika u kombinaciji sa dužinom puteva na toj teritoriji. 
Vezano za poslove izvođenja nasipa u mjesnim zajednicama, naveo je da time upravlja savjet mjesne zajednice. Nismo 
im nametnuli da opredjeljeni iznos po budžetu bude za nasip, već će sama mjesna zajednica odlučiti da li joj više treba 
nasip, probijanje, čišćenje grederom itd. Svaki savjet mjesne zajednice je i višepartijski i višenacionalni i ne može niko 
znati bolje od građana sa te teritorije šta njima treba. Istakao je da ni jedna faktura za izvedene radove neće biti 
prihvaćena za plaćanje dok je nadzor ne potpiše i savjet mjesne zajednice. Što se tiče učešća, naglasio je da  je to 
zanimljiva ideja i da je spreman da to i prihvati, tj. ako neko uradi iz svojih obezbijeđenih sredstava 200m, da će Opština 
uraditi  još 200m. Što se tiče tendera i bjelopoljske operative, istakao je nažalost, da bjelopoljska operativa nema licenci, 
bankarskih garancija i tako dalje i da gotovo i ne učestvuje na tenderima. Zato što su to tenderi koji zahtijevaju i 
finansijsku sposobnost i bankarske garancije i odgovarajuće licence u tim oblastima. Na pitanje odbornika može li se 
sve uraditi odjednom, naveo je da se prvo sprovodi tenderska procedura koja traje 45 dana, onda slijede žalbe učesnika 
na tenderu, zatim je naveo da je realno da se ne može u januaru i februaru raditi zbog vremenskih uslova. S obzirom 
da imamo 40 mjesnih zajednica, te ako je za svaku mjesnu zajednicu potrebno po 7 dana za izvođenje radova,  to je 
40 nedjelja u odnosu na 52 sedmice u godini, bez januara i februara, što znači da je potrebno faktički da se radi svake 
sedmice u godini. Naveo je da opština Bijelo Polje ima ukupno 1100 km puteva, od kojih je  200km asfaltiranih i 800 
km neasfaltiranih puteva. Predsjednik Opštine je ukazao da se količina radova u mjesnim zajednicama određuje  po 
formuli: 50% učešća ide na dužinu puteva u toj mjesnoj zajednici, a 50% učešća se odnosi na broj stanovnika u toj 
mjesnoj zajednici. Na navode odbornika Strikovića da su izašli 2016. godine iz koalicije, zbog nepoštovanja izbornog 
programa, naveo je da će iz skupštinskih zapisnika provjeriti da li su glasali za te budžete i programe radova u tom 
periodu, da li su ih hvalili ili su ih kritikovali. Na pitanje zašto nijesu realzivani određeni projekti, pojasnio je da  finansijska 
sposobnost Opštine Bijelo Polje nije bila takva i podrška države nije bila toliko moćna u tom momentu, te se zato nijesu 
realizovali. Svaki taj projekat je projekat kontinuiteta, svaki taj projekat je višegodišnji projekat. Vezano za izgradnju 
šetališta, pojasnio je da se završavaju pregovori sa svjetskom bankom, urađen je projekat, obezbijeđena su sredstva, 
potpisan je predugovor o grantu. Vezano za izgradnju sportskog terena na Otoci, naveo je da Fudbalski savez finansira 
350 000 eura. Pojasnio je da je potrebno da se stvore uslovi, da se zahtjevane dimenzije terena uklope u raspoloživi 
prostor. Atletska staza se radi u okviru  rekonstrukcije stadiona, već je urađen projekat rekonstrukcije i koštaće 220 000 
eura i već se radi na tome. Paralelno sa atletskom stazom, radi se trim staza na Obrovu, koja je već raskrčena, završava 
se projekat, tako da će u toku sljedeće godine biti završena trim staza. Što se tiče Kisjele vode, naveo je da bi se to 
radilo kao privatno-javno partnerstvo, da postoji interes, između ostalih, Azerbejdžanskih investitora, da su stvoreni 
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planski preduslovi, usvojen je DUP kojim je predviđeno da se tamo samo mogu graditi hotelsko-turistički kompleksi. 
Opština  će završiti projekat i studiju, da se do kraja istraži bušotina, kako bi znali izdašnost i temperaturu vode, jer je 
to veoma bitan parametar stranom investitoru da vidi koliko tople vode ima i koliki je kapacitet te vode, da li može da 
pravi banjsko liječilište ili ne. Vezano za otkupni centar, naveo je da se takođe radi o privatno-javnom partnerstvu. Na 
pitanje zašto Milkraft nije u budžetu, pojasnio je da je Milkraft privatna investicija, koja nikakve veze nema sa budžetom 
opštine Bijelo Polje. Vezano za pitanje koje se odnosi na 3D bioskop ukazao je da je direktor Centra za kulturu upravo 
danas potpisao ugovor o isporuci bioskopa, da je plaćen avansni iznos, da se čeka Ministarstvo kulture da uplati svoj 
dio učešća, da je Tika uplatila svoje učešće i Opština je takođe uplatila svoje učešće. Na konstataciju odbornika Adnana 
Strikovića da imamo najgoru sportsku infrastrukturu, istakao  ja smatra da to nije tačno, da imamo odličnu sportsku 
dvoranu, u kojoj se nalazi teretana za sve sportiste, da su u posljednje dvije godine mandata ove vlasti rekonstruisane  
tri sportske sale: u Gimnaziji,  u školi „Marko Miljanov“, u Srednjoj ekonomskoj školi. Pravi se nova sportska sala u 
okviru škole Dušan Korać u Pruškoj i u školi u Njegnjevu. Predsjednik Opštine je podsjetio da su ovo višegodišnji 
projekti, da se ne može očekivati da svi budu završeni za godinu dana, da stoji iza toga da će svaki projekat koji su 
obećali u predizbornom programu za četiri godine, biti ostvaren. Naveo je da dva projekta kasne, to je fabrika Milkraft, 
gdje je investitoru Vlada dala rok do 1. avgusta, ako ne bude završeno naći ce novog strateškog partnera. Drugi projekat 
se odnosi na privatno-javno partnerstvo, čekao se Zakon o privatno-javnom partnerstvu, koji treba ubrzo da se usvoji 
u Skupštini Crne Gore. Tu imamo zainteresovana dva partnera, jedan je fabrika Svisslion Takovo i drugi je privatni 
investitor iz Bijelog Polja, koji je zainteresovan da, kroz IPARD program, napravi distributivno otkupni centar za 
poljoprivredne proizvode. Istakao je da sve ono što je obećano ide predviđenim planom.  
     Odbornik Haris Malagi ć vezano za Mjesnu zajednicu Nedakusi podsjetio da  je asfaltirana ulica dužine 300m  u 
naselju Dolac koja pripada mjesnoj zajednici Nedakusi, asfaltirano je 200m ulice pored džamije u Nedakusima, 
asfaltirana je ulica prema Zekovićima i Konatarima 50m, asfaltirana je ulica tzv.“malo Kukulje“ u dužini od 200m, 
asfaltirana je Šljepašnica gotovo kompletna. Istakao je da je velika važnost uređenje prostora ove Mjesne zajednice. 
Naveo je da je u Planu uređenja prostora predviđena izgradnja  glavne ulice kroz  naselje Nedakusi, da su već uplaćena 
sredstava za izradu tehničke dokumentacije. Iz svega navedenog istakao je da ne može da bude kritičan prema lokalnoj 
upravi, kada su izdvojena  ovolika sredstva.  
    Odbornik  Adnan Strikovi ć (replika na izlaganje predsjednika Opštine). 
    Odbornik Adnan Strikovi ć (replika na izlaganje odbornika harisa Malagića). 
    Odbornik Idriz Mahmutovi ć vezano za naselje Nedakuse je naveo da bez ulaženje u nekakve pojedinosti, da li 
je neko dozvolio ili nije dozvolio, ali da su ljudi izašli s kućama u asfalt, odnosno sa ogradama. I pored toga  da svi ljudi 
pristanu, koliko će još morati da se da na eksproprijaciju tog dijela. Mora se  prvo napraviti projekat. Naveo je da je 
stanovnik u naselju  Rasovo izašao na ulicu sa dogradnjom jednog objekta. Naveo je da se mora jednom prvo i osnovno 
doći do toga, da neko ne  može da pravi tamo gdje ne treba da  pravi. To je osnov, da bismo danas imali  da plaćamo 
eksproprijaciju. Naveo je da bi najbolje rješenje bilo avionsko snimanje. Ukazao je suština u tome da prvo dozvolimo 
neke stvari, a sad moramo da platimo to što smo negdje propistili ili napravili propust. Izrazio je zadovoljstvo  da se 
kroz Nedakuse riješi to pitanje i da se napravi taj put u 2020.godini.  
    Odbornik Haris Malagi ć (replika na repliku odbornika Adnana Strikovića). 
    Odbornik Saša Lalevi ć se zahvalio predsjedniku Opštine sa saradnicima na pomoći koju su pružio Osnovnoj  
školi u Zatonu, koja se odnosi  na rješavanje problema pojave vlage  i vode u školskim prostorijama. 
    Predsjednik Opštine Petar Smolovi ć je naveo da je Program uređenja prostora Opštine Bijelo Polje za 
2020.godinu, optimističan, ali realan. Podsjetio je da ulaganjem od 61 809 000 eura  nikada nije bio veći, prije svega 
zahvaljujući državi i Vladi Crne Gore. Naveo je da se za 37 projekata radi tehnička dokumentacija, da se 20 projekata 
koji se odnose na Izgradnju objekata od posebnog značaja, odnosno kapitalnih projekata u Bijelom Polju trenutno 
realizuje ili je u planu realizacije. Što se tiče lokalne infrastrukture, ukupno se realizuje, ili je u planu realiacije u ovoj 
godini  ukupno 81 projekat. Tamponski sloj i nasipi će se raditi u 36 Mjesnih zajednica. Što se tiče elektro-energetskih 
objekata za koje je zadužen CEDIS, 22 niskonaponska i visokonaponska energetska objekta će biti rađena u 
2020.godini. Za hidro-tehničke objekte, odnosno vodovode, 10 vodovoda je u fazi  realizacije u ovom momentu. Naveo 
je da su u planu za realizaciju 135 projekata, ukupne vrijednosti 61 809 000 eura. Istakao je da će se, realizacijom ovih 
projekata, Bijelo Polje transformisati  u jedan moderan turistički centar, koji će biti baza ljetnjeg i zimskog turizma na 
sjeveru Crne Gore. Generalni cilj je da dođe 200 000 turista godišnje.To znači da, kada ovi projekti budu potpuno 
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operativni do kraja 2022.godine, do tada treba izgraditi minimum 5 hotela, smještajnih kapaciteta po procjeni inostranih 
stručnjaka preko 2000 ležajeva, da bi primili 200 000 turista godišnje. To je ono što bi diglo privredu Bijelog Polja, svi 
će biti zaposleni i svi imati šansu da od 200 miliona godišnjeg priliva podignu cijene, da adaptiraju svoje objekte, da 
iznajmljuju smještaje. Onda će poreski prihodi biti puno veći za ovu Opštinu, a iz tih poreskih prihoda će moći ciklično 
da se nastavi plan investicija, a moći će i da se povećaju plate. Istakao je da su zbog toga kapitalni projekti bitni, a to 
su auto-put koji treba da prođe prema Srbiji, Đalovića pećinina i Bistrica. Pojasnio je da je žičara na Bjelasici u 
potpunosti postavljena, da se žičara u Đalovića klisuri postavlja, već 2 stuba su od 6 stubova postavljeni, centralna 
bazna stanica je postavljena. Istakao je da ćemo imati operativnu Bjelasicu tokom sljedeće godine. A tokom 2021. 
godine će biti završena i Đalovića Pećina. Predsjednik Opštine je ukazao da je međunarodna sertifikaciona kuća, koju 
je angažovala Njemačka ambasada ocijenila da je Bijelo Polje zaslužilo BFC standard kao jedina i prva opština u Crnoj 
Gori sa povoljnim poslovnim okruženjem. Dakle stvaramo biznis zone, uklanjamo takse, gradimo infrastrukturu.To su 
sve preduslovi, za privlačenje privatnih investitora i naših državljana iz diajspore da ulažu i investiraju u Bijelo Polje. 
Tada bi se Bijelo Polje u potpunosti razvilo i postalo respektabilan turistički centar na Balkanu. 
    Predsjednik Skupštine je stavio Predlog Programa uređenja prostora opštine Bijelo Polje za 2020.godinu na 
glasanje, koji je usvojen sa 23 “za”, 3 “protiv” i 1 “uzdržan” i konstatovao da je  Predlog programa uređenja prostora 
za 2020. godinu usvojen.  
    4. Predlog Odluke o lokalnim administrativnim t aksama  usvojen je bez rasprave, sa 23 glasa “za”, 4 
“uzdržana” i “protiv” nije bilo.  
    5. Predlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke  o naknadama za rad odbornika i drugih lica koja bi ra 
ili  imenuje Skupština opštine, usvojen je bez rasp rave, sa 23 glasa  “za”, i 4 “uzdržana” i “protiv” nije bilo.   
    6. Predlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke  o odre đivanju dodatka na zaradu za obavljanje poslova 
na odre đenim radnim mjestima u Opštini Bijelo Polje, usvoje n je bez rasprave s  23 glasa “za”,i 4 “uzdržana” i 
“protiv” nije bilo,.   
    7. Predlog Odluke o isplati jednokratne nov čane pomo ći za opremu novoro đenog djeteta u 2020.godini i 
    8. Predlog Odluke o obezbje đivanju udžbenika za u čenike prvog, drugog, tre ćeg i četvrtog razreda osnovne 
škole   
      Sekretarka sekretarijata za lokalnu samouprav u Saida Čiki ć ja dala uvodno obrazloženje o navedenim 
tačkama dnevnog reda. 
      Odbornik Haris Malagi ć je izrazio zadovoljstvo i pohvalio lokalnu upravu koja je za veoma kratak period 
izdejstvovala povećanje jednokratne novčane pomoći za novorođenčad. Predložio je da bi se po pitanju ove novčane 
pmoći trebala  napraviti neka  kategorizacija u odnosu na građane u našoj Opštini, da neko ko je u stanju socijalne 
potrebe ili je korisnik materijalnog obezbjeđenja porodice, dobije veću novčanu naknadu. 
     Predsjednik Skupštine je dao na glasanje Predl og Odluke o isplati jednokratne nov čane pomo ći za opremu 
novoro đenog djeteta u 2020.godini, koji je usvojen „jednog lasno“  (glasalo 26 odbornika). 
      Predsjednik Skupštine je dao na glasanje Pred log Odluke o obezbje đivanju udžbenika za u čenike prvog, 
drugog, tre ćeg i četvrtog razreda osnovne škole, koji je usvojen „jed noglasno“ (glasalo 26 odbornika). 
    9.Predlog Odluke o donošenju Lokalnog akcionog plana za mlade za period 2020-2021.godina   
    Odbornik Adnan Strikovi ć je istakao da u radnoj grupi koja je radila na izradi akcionog plana nema suštinski 
nijedne osobe koja se deklariše kao mlada osoba,te  da ako se govori o akcionom planu za mlade da je trebalo mlade 
osobe konsultovati oko pitanja koja se njih tiču. To su stvari koje neko na pravi iskren način sagledava.  Kada se govori 
o nekakvoj sigurnosti, naveo je da ne zavređuje komentar govoriti o ekonomskoj sigurnosti mladih ljudi u Bijelom Polju. 
Kada je u pitanju to ekonomsko osamostaljivanje, ekonomska nezavisnost, ekonomska sigurnost i tako dalje u procesu 
odrastanja jedne osobe preko novorođenčeta, djetinjstva, puberteta, adolescencije i tako dalje postoji jedan period u 
životu koji bi trebao da bude označen periodom odvajanja od roditelja. Preduslov psihičkog sazrijevanja osobe je izlazak 
iz adolescentnog perioda, a on se dešava fizičkim odvajanjem od roditelja, koje niko nije u stanju sebi da priušti. Kada 
se govori o obrazovanju, naveo je da smatra da je nivo obrazovanja pao na nevjerovatno niske grane, što se vidi po 
velikom broju lučonoša u školama. Kada je  pitanje koliko mladi učestvuju u donošenju odluka govori ovaj dokument. 
Istakao je da o najznačajnijem dokumentu u jednoj lokalnoj samoupravi kada se tiče pitanja mladih, isti apsolutno nijesu 
imali uticaja na donošenje te odluke. Naveo je da  ne može zbog toga da podrži priču da mladi imaju kvalitetnu 
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ekonomsku sigurnost, da imaju kvaliteno obrazovanje. 
     Sekretarka sekretarijata za lokalnu samoupravu  Saida Čiki ć  je pojasnila da je obaveza bila u skladu sa 
Zakonom o mladima, da do kraja oktobra pripreme nacrt akcionog plana, da ga dostave Ministarstvu sporta i mladih na 
davanje mišljenja, na koji su dobili saglasnost i Ministarstvo je izrazilo zadovoljstvo na ažurnosti Sekretarijata za lokalnu 
samoupravu. Opština Bijelo Polje je jedna od rijetkih koja je ispoštovala zakonsku obavezu da pripremi ovaj nacrt do 
kraja oktobra, da ga dostavi Ministrstvu sporta i mladih. Takođe, druga obaveza koja proizilazi iz istog zakona jeste da 
taj dokument bude usvojen do kraja godine. Pojasnila je da je novina predviđena zakonom u odnosu na ostale akcione 
planove jeste da se on donosi na period od jedne ili dvije godine. Navela je da su radnu grupu sačinjavali iz kancelarije 
za mlade, zaposleni u lokalnoj samoupravi, predstavnici tri NVO koje se bave pitanjima mladih, koji su konsultovani 
kroz svoj rad  da dostave mišljenja i sugestije mladih, dvije NVO iz Podgorice, NVO Juventas i NVO Cazas, koje su  su 
dobile sredstva od Ministarstva sporta i mladih da sprovedu istraživanje u nekoliko opština između ostalih i u Opštini 
Bijelo Polje. I to je razlog više, ne da mladi ne budu u radnim grupama, nego da budu uključeni na ovaj način. Dakle, 
kroz ispitivanje koje je sprovela jedna od NVO obuhvaćeno je 285 ispitanika srednjoškolskog uzrasta, a metodologija 
ispitivanja bila je online upitnik, osim toga organizovane su i fokus grupe sa mladima u više navrata. Svim ovim 
aktivnostima su prisustvovali zaposleni iz kancelarije za mlade. Sve ono što su sugerisali mladi inkorporirano je u ovaj 
akcioni plan i na kraju je sprovedena javna rasprava, na kojem je bio i prisutan veliki broj mladih, koji su izrazili 
zadovoljstvo time da je sve ono što su oni predložili uvršteno u ovaj  akcioni plan.  
     Odbornik Adnan Strikovi ć je naveo da smatra da kada se prave lokalni planovi da treba sagledati situaciju, 
napisati kakvo je stanje, dati preporuke šta bi trebalo da se izmijeni. Kaže se „mladima je obezbijeđen pristup 
kvalitetnom obrazovanje“ i pitao je da li ima neko u svijetu da ima potrebu za bilo kakvim daljim obrazovanjem osim za 
kvalitetnim obrazovanjem. Naveo je da misli da se i prosvjetni sistem, odnosno obrazovni sistem u Crnoj Gori urušava 
i pada na sve niže i niže grane. Jer, svaki sistem, bio to prosvjetni, zdravstveni, itd, počiva na kadru. Ukazao je na 
navode iz plana „Mladi aktivno motivisano proaktivno učestvuju u procesima donošenja odluka, razvoja zajednice, 
kreiranja i sprovođenja politika“. Naveo je da smatra da mladi aktivno ne učestvuju, da nijesu motivisani, nemaju 
proaktivno učešće u procesu donošenja odluka. Naveo je da mora da se promijeni stanje, da treba da imaju kvalitetan 
obrazovni sistem, kvalitetnu zdravstvenu zaštitu, kvalitetan sportsko-rekreativni sadržaj. Mladi treba da imaju 
motivisano proaktivno učešće u donošenju odluka, a akcioni plan treba da kaže kako to da se postigne, kako  da se 
dodatno unaprijedi stanje u ovoj oblasti.  
     Predsjednik Skupštine  je naveo da  ovi planovi jesu tu zarad unaprjeđenja i životnog standarda i kvaliteta života 
mladih i boljeg obrazovanja. Takođe je naveo da smo izabrali taj sistem, jer mu na neki način vjerujemo. Postoji li 
prostora za unaprjeđenje, svakako da postoji. Na tome se radi i Opština Bijelo Polje  u tome učestvuje kao i u svim 
ostalim segmentima koji se tiču našeg grada. 
      Predsjednik Skupštine  dao je na glasanje Predlog Odluke o donošenju Lokalnog akcionog plana za mlade za 
period 2020-2021.godina, koji je usvojen  sa 25 glasova  “za“, 1 „protiv“, „uzdržanih# nije bilo.   
     10. Predlog Odluke o u češću predstavnika NVO u radnim grupama 
Sekretarka Sekretarijata za lokalnu samoupravu Said a Čiki ć je dala uvodno obrazloženje o navedenoj tački 
dnevnog reda.    
      Predsjednik Skupštine je dao na glasanje  predlog Odluke o učešću predstavnika NVO u radnim grupama, koji je 
usvojen sa 25 glasova “za“, 1 „protiv“, uzdržanih nije bilo i  konstatovao da je  ovaj predlog  odluke usvojen. 
   11. Predlog Odluke o donošenju Lokalnog plana zaštite ž ivotne sredine Bijelog Polja 2020-2024.godine  
    Sekretar Sekretarijata za ruralni i održivi raz voj Jasmin Ćorovi ć dao je uvodno obrazloženje. 
    Odbornica Vesna Pavi ćević je istakla da kada se pođe od opštih karakteristika koje su rađene i analize postojećeg 
stanja, zagađivača životne sredine, do saradnje lokalne uprave sa ostalim subjektima urađena je izuzetno dobra svot 
analiza. Posebnu pažnju privukla je i sama činjenica i ono što je navedeno koliko  imamo ljekovitih biljaka u našem 
okruženju, čime bi mogli svi da se bave, otvara negdje i polje preduzetništva, ekonomskog osnaživanja, a na kraju i 
zaštite životne sredine i boljeg zdravlja stanovništva.  
     Odbornik Saša Lalevi ć je istakao da je sami nacrt Plana odrađen dobro i to je u suštini jedan sveobuhvatan 
proces, ali da Sekretarijat za ruralni razvoj nema baš mogućnosti da uradi neku veću ili dublju analizu, jer je tu potrebno 
mnogo višegodišnjeg rada. Takođe je istakao da je ovo sigurno  kvalitetan dokument, ali da na njemu treba i dalje da 
se radi. Podsjetio je da kada je bila javna rasprava povodom razmatranja ovog dokumenta, od nevladinih organizacija 
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koje se bave ekologijom i zaštitom životne sredine niko nije našao za shodno da dođe i da da neki predlog, da ukaže 
na nešto dobro što bi trebalo da se uradi. Takođe je istakao da niko od prestavnika mjesnih zajednica nije učestvovao 
na javnoj raspravi da uputi neki konstruktivni predlog koji se tiče zaštite životne sredine.  
     Odbornik Adnan Strikovi ć je istakao da kada je u pitanju suštinski sadržaj dokumenta da sadrži tu svot analizu 
koja je odbornicima jasna šta znači, ali da građanima vjerovatno nije, da je to uglavnom analiza koja govori o 
prednostima, slabostima, manama, mogućnostima itd., nekakvih stvari koje se tiču tog dokumenta. Pohvalio je jer su 
detaljno navedene slabosti u određenim oblastima, da je naveden veći spisak slabosti, nego što je spisak prednosti 
koje Opština ima kad su te stvari u pitanju. Ukazao je da  tako treba da sadrži jedan dokument kada je u pitanju akcioni 
plan, da se sagledaju slabosti i  predlože mjere da se to stanje i promijeni. Naveo je da je u Planu naveden i predlog 
mjera, koji je oukviren kroz uopštene formulacije, kroz konstatacije da se treba potruditi, ali istakao je da treba konkretno 
nešto uraditi. Naveo je da vezano za izgradnju hidroelektrane nije navedeno trebaju li hidroelektrane ili ne trebaju, to 
su elementarne stvari ako već govorimo o nekom dokumentu što se tiče ekologije.  
     Sekretar Sekretarijata za ruralni i održivi ra zvoj Jasmin Ćorovi ć je istakao da je ideja bila da ovaj Lokalni plan 
bude kao jedan mini priručnik koji može poslužiti ne samo odbornicima nego svima ostalima  u smislu dobijanja 
informacija iz ove oblasti. Pojasnio je da je poziv za javnu raspravu upućen svim zainteresovanim licima putem sajta 
Opštine, medija,  društvenih mreža, radi interesa da što više ljudi dođe na javnu raspravau, radi davanja sugestija i na 
taj način doprinesu da ovaj planski dokument bude što kvalitetniji. Što se tiče svota analiza, istakao je da su navedeni 
svi nedostaci i to govori o ozbiljnosti ovog dokumenta, te da se nijesu vodili time da nešto prikriju i da sve nedostatke u 
opštini Bijelo Polje, a koji se tiču zaštite životne sredine zamaskirju i sakriju. Naveo je da je ovaj Plan radila jedna 
ozbiljna ekipa i da su svi nedostaci koji su mogli da se detektuju sasvim transparentno iznešeni u ovom planu, a u 
koracima i predlozima za budući period date mjere koje treba realizovati, kako bi se ti nedostaci rješavali. Što se tiče 
pitanja treba li mini hidroelektrane ili ne, naveo je da su u ovom Planu predviđene određene mjere koje se tiču 
istraživanja rječnih tokova, pa će ta detaljna istraživanja pokazati da li su te mini elektrane povoljne ili nepovoljne i da 
li one imaju više štete ili koristi.  
     Predsjednik Skupštine   je pitao da li možemo vjerovati aplikacijama koje su dostupne na androidu i na IOS 
bazama, a koje se tiču procenta zagađenja vazduha i parametara koji su diskutabilni u odnosu na neke gradove, za 
koje znamo da su zagađeni mnogo i u većim procentima nego što je to u Bijelom Polju.  
    Sekretar Sekretarijata za ruralni i održivi raz voj Jasmin Ćorovi ć je pojasnio da su za opštinu Bijelo Polje po 
pitanju kvaliteta vazduha tražili od nadležnih institucija, pošto oni imaju pokretnu mobilnu stanicu za provjeru vazduha, 
da  tu stanicu ustupe, kako bi na više lokacija izmjerili kvalitet vazduha i našli prosjek, ali da ta stanica nije dostupna do 
naredne godine. Naveo je da će svakako uputiti zahtjev da dobiju mogućnost da provjere kvalitet vazduha, a sa druge 
strane Bijelo Polje je opština koja se nalazi u kotlini, koja je obuhvaćena maglom i ložištima ne samo iz državnih i 
lokalnih institucija, već i iz porodičnih domaćinstava i sve su to neki razlozi koji doprinose pogotovu u zimskom periodu 
smanjenju kvaliteta vazduha, odnosno povećanje tih čestica u vazduhu. Pojasnio je da je to jedan bitan parametar koji 
danas imamo, a nijesmo imali u predhodnom periodu i nijesmo imali mogućnost mjerenja vazduha uopšte, što ne znači 
da je kvalitet vazduha tu bio bolji ili lošiji. Ukazao je da u svakom slučaju danas imamo mogućnost da taj vazduh 
izmjerimo svakodnevno i da preduzmemo određene mjere, a već imamo neke planove i smjernice. 
     Odbornik Adnan Strikovi ć  je ukazao da je posao komisije da da smjernice kuda ova Opština treba da vodi 
politiku kada je u pitanju ekologija i pitao je kakve preporuke daju kada je u pitanju izgradnja mini hidroelektrana, da li 
da se grade ili ne. Naveo je da je predsjednik Savjeta za razvoj i zaštitu lokalne samouprave, koje je tijelo sa dignitetom 
sastavljeno od univerzitetskih profesora, istakao da građani Bijelog Polja ne bi imali nikakve koristi od izgradnje mini 
hidroelektrana. Pitao je da li Sekretarijat ima drugačiji ili nema nikakav stav o tome. 
     Sekretar Sekretarijata za ruralni i održivi ra zvoj Jasmin Ćorovi ć  je pojasnio da su date  preporuke o ovom 
Planu da se uradi detaljno istraživanje, da li su opravdane ili nijesu te mini hidroelektrane, tako da će se raditi studiozno 
detaljno istraživanje, gdje mogu biti postavljene, a gdje ne mogu u zavisnosti od flore i faune. Svakako na bazi tih 
istraživanja, ovaj Sekretarijat može tražiti Skupštini da zabrani ili ne zabrani izgradnju  mini hidroelektrana, shodno 
zakonima na teritoriji opštine Bijelo Polje.  
     Predsjednik Skupštine dao je na glasanje Predlog Odluke o donošenju Lokalnog plana zaštite životne sredine 
Bijelog Polja 2020-2024.godine koji je usvojen sa 22 glasa  “za“, 4 „protiv“, „uzdržanih“ nije bilo i konstatovao da je 
i ovaj predlog odluke usvojen.  
     12. Izvještaj o realizaciji Strateškog plana razvoja Op štine Bijelo Polje za 2018.godinu.   
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      Predsjednik Skupštine  je obavijestio da je na Kolegijumu pojašnjeno da je obaveza zbog sertifikacije Opštine 
da se ovaj dokument nađe na dnevnom redu. Predsjednik Skupštine dao ja na glasanje predloženi Izvještaj, koji je 
usvojen 22 glasa“za“, 4 „protiv“, uzdržanih nije bilo, te konstatovao da je ovaj izvještaj usvojen.  
     13. Informacija o osposobljenosti DOO “Komunal no - Lim” Bijelo Polje za zimsku sezonu usvojena je  bez 
rasprave, „jednoglasno“ ( glasalo je 26 odbornika).  
     14. Informacija o stanju energetskih objekata i kvalite tu snabdijevanja elektri čnom energijom na podru čju 
opštine Bijelo Polje  
      Odbornik Idriz Mahmutovi ć je naveo da je Izvještaj o stanju energetskih objekata i kvalitetu snabdijevanja 
električnom energijom na području opštine Bijelo Polje više statistika nekakvih podataka, nego što je neko stanje koje 
je na terenu, da građani na terenu imaju probleme vezano za priključenje na elektro distributivnu mrežu.  Pitao je šta 
će raditi sa  onima koji  imaju građevinsku dozvolu,  sa onima u ruralnom sektoru, odnosno u ruralnom području. Istakao 
je da u centru grada ulicom Ćukovačkom, ako se tako zove, od autobuske stanice pa lijevo prema Hotima, imaju 
postavljeni stubovi, vjerovatno u saglasju sa Elektrodistribucijom,  razvlače se novi optički kablovi za slabu struju, a 
trofazne struje i dalje nema iako su postavljeni stubovi, da bi se postavili  snopovi u tom dijelu. Konstatovao je da svi 
znamo kada su urađene trafostanice na Medanovićima, Čokrlijama, Nedakusima, Ribarevinama i Stjepanici, a evo sad 
je u planu da se radi  u Bistrici. Trafostanica u Voljavcu, napon konstantno zadnjih deset petnaest godina 120, 130, 
140 volti. Sve više napuštenih domaćinstava, a sve veći problem sa isporukom električne energije. Konstatovao je da 
je navedeno da je 21%  potrošača velike fabrike i pitao koje su to velike fabrike, 6,8% male fabrike i određeni broj škola, 
skoro 20000 brojila, to jest mjernih jedinica, od toga je 17825 u sektoru domaćinstava, preko 3000 ili 4000 imamo 
nelegalnih potrošača. Pitao je šta je to nelegalni potrošač, koji dobija račun i na računu piše da je nelegalan potrošač. 
Sve više ljudi odlazi odavde i sve više pravimo hidrocentrala, a sve manje imamo mogućnosti da građanima damo 
kvalitetno napajanje i priključivanje na elektro distributivnu mrežu. Istakao je da  građani permanentno imaju problem 
na koji način mogu da se priključe na elektro mrežu. Naveo je da su statistički podaci dobri, ali stanje u suštini na terenu 
i stanje ono što je u životu je nešto drugačije.  
      Odbornik Dževad Omerovi ć je ukazao da je imalo dosta primjedbi  od građana, privrednika, škola,  na potezu 
od Potkrajaca, Sutivana, Njegnjeva, Kukulja, da zbog isključenja električne energije dolazi do problema. Predložio je 
da treba odložiti radove do proljeća, obzirom da je sad zimski period. Pojasnio je da su dobili odgovor iz CEDIS-a iz 
Podgorice da će stati sa isključenjima od Nove godine i da je već završeno sa isključenjima. Kontstaovao je da je 
utorkom bilo isključenja, zatim su isključenja pojačana  na dva dana nedjeljno, tako da su morali da reaguju ispred 
Mjesne zajednice i zahvalio jer je  došlo do razumijevanja.  
      Predstavnik CEDIS-a Miloš Konatar  je pojasnio da se prvenstveno radi o Informaciji o kvalitetu napajanja 
potrošača i stanju objekata na teritoriji opštine Bijelo Polje. Oblast energetska je veoma kompleksna i nju definiše Zakon 
o energetici i regulatornoj agentiji i tako dalje. Naveo je da za razliku od drugih opština, Opština Bijelo Polje je jedna od 
opština u Crnoj Gori koja ima najbolje riješeno napajanje, na sjeveru  pored Pljevalja,  a i od većine gradova na primorju. 
Trafostanice su sve tehnički ispravne, tačno je da su napravljene prije mnogo godina i svaka ima mogućnost proširenja 
kapaciteta, instalisane snage tih trafostanica značajno prelaze trenutne kapacitete i što se tiče broja trafostanica tu  
nema problema. Povezanost tih trafostanica je dvostrana u prstenu, sa glavnim postrojenjem na Ribarevinama. 
Pojasnio je strukturalno dato po procentima i kategorijama, koliko se ko napaja i taj procenat je 21% ,  to se tretira kao 
velike fabrike,  jer je mjerenje na deset kilovoltnoj strani i po kategorijama obračuna energije. Broj potrošača 17000 u 
kategoriji domaćinstva nelegalnih potrošača, to je regulisano Zakonom o energetici i dodatno nas obavezuje i Zakonom 
o i zgradnji objekata. Forma nelegalnog potrošača je privremenog karaktera i predviđena je da ti potrošači, odnosno 
domaćinstva koja su na neki način uspjela da naprave neki objekat i da ga polovično usele i opreme, da na neki način 
steknu mogućnost da se priključe na mrežu. Upoznao je odbornike sa projektom koji je podržala Vlada Crne Gore i 
resorno Ministarstvo ekomomije i na kraju CEDIS, a to je revitalizacija srednje naponske i nisko naponske mreže. 
Krajem prošle godine raspisan je tender za revitalizaciju tih mreža vrijednosti oko 22 miliona eura, prioritet je dat na 
ruralnom području. Istakao je da je za Bijelo Polje u prvoj godini predviđeno izdvajanje 12 miliona eura. Ti radovi se 
izvode na dva dalekovoda sa nisko naponskim pripadajućim mrežama Gubavač i Tomaševo. Dalekovod Gubavač koji 
napaja čitavu Limsku dolinu i bistrički kraj dugačak je oko 55 km sa bizu 50 trafostanica na kojem je negdje oko 900 
stubova, mijenja se svaki stub sa novim, mijenja se novo uže, mijenjaju se oko 800 stubova na dalekovodu, rekonstruiše 
se 36 trafostanica. Pojasnio je da su ti radovi u toku, očekuje se završetak do marta 2020 godine. Paralelno sa tim i 
drugi projekat je u pravcu Tomaševa, taj dalekovod je dugačak negdje oko 49 km na njemu je 25 trafostanica, ali je 
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značajno manji broj potrošača. Pored toga imamo investiciju koju izvodi Direkcija za investicije, to je izgradnja 
trafostanice, vrijednosti oko milion i dvesta hiljada, gradnja trafostanice i rekonstrukcija 35 kv ćelija u trafostanici 
Nedakusi. Ti radovi su već u toku, radi se i priključni dalekovod od Nedakusa do nove trafostanice u Bistrici naponskog 
nivoa 35 kv čija je vrijednost 800 hiljada. Na tom području ulaganje u ta dva projekta energetike su oko dva miliona. 
Preko toga ide i gradnja trafostanica za potrebe Đalovića pećine i žičare.Takođe je upoznao odbornike da drugi projekat 
koji finansira Direkcija je Bjelasica, gradnja trafostanice 35,10 i dalekovod vrijednosti dva miliona eura. U Bijelom Polju 
trenutno sa svim ovim projektima ima aktivnih ugovora gdje su radovi u toku preko 8 miliona eura. Naveo je da smatra 
da je to pohvalno i da trenutno ni jedna opština po pitanju ulaganja u energetski sistem nema ova sredstva. Ova 
trafostanica koja se radi u Bistrici neće biti samo za potrebe Đalovića pećine, ona će se uklopiti u 10kv mrežu i 
predpostavka je da će CEDIS na osnovu Zakona o energetici, otkupiti infrastrukturu i postati vlasnik te trafostanice i 
održavati je. Za ugradnju daljinskih mjerenja uložena su ogromna sredstva, gdje je rekonstruisan dobar dio mreža i sa 
tom rekonstrukcijom mreža rekonstruisani su i kućni priključci. Pojasnio je da Distribucija nema obavezu da potrošaču 
obezbjeđuje priključak, osim sa tačke gdje postoji niskonaponska mreža. 
      Odbornik Idriz Mahmutovi ć je ukazao na probleme koje se tiče potrebnog vremena i obimne dokumentacije, 
kako bi prebacio brojilo na njegovo ime u Bistrici na porodičnom imanju. Takođe vezano za građana, koji ima 
građevinsku dozvolu, ukazao je da treba da izađu iz Elektrodistribucije i kažu odakle da povede struju. Naveo je da je 
svima u interesu da se to riješi, da ne traže pomoć u finansijama, nego da treba samo da pojasne gdje je priključno 
mjesto, kao i da pojasne šta je još potrebno uraditi. 
      Predsjednik Skupštine  je pojasnio da članom 138 Poslovnika predviđeno da u postupku pripreme donošenja  
planova, programa rada i razvoja javnih službi i drugih pravnih lica čiji je osnivač država koji se odnose na područje 
opštine, Skupština razmatra nacrte ovih akata i daje predloge sugestije, mišljenja i prati njihovu realizaciju. Javne službe 
i pravna lica iz stava 1 ovog člana dužne su da Skupštini na njen zahtjev dostave izvještaj o rau i realizaciji planova i 
programa iz njihove nadležnosti na području opštine. Naveo je da je korisno što se čulo dosta stvari koje se možda ne 
tiču direktno ovog izvještaja, ali je nekoliko značajnih tačaka pokrenuto po pitanju onoga čime se CEDIS može baviti u 
budućnosti. 
      Predstavnik CEDIS-a Miloš Konatar Miloš Konat ar je istakao da problem promjene imena vlasnika  brojila 
može da se riješi u roku od pet minuta, da je potreban posjedovni list i dokaz o vlasništvu  nekretnine, ugovor o poklonu 
ili kako je već vlasništvo prenešeno. Vezano za trafostanicu u Voljavacu, naveo je da je  tačno  da su imali loše 
naponske prilike, godinama se bavio tim problemom, ranije kao direktor i kasnije sa pozicije koje trenutno obavlja, da 
se to riješi na kvalitetan način, ali je oduženo usled procedura vezano za tender i riješeno je to na vrlo kvalitetan način. 
Napravljena je trafostanica mnogo većih kapaciteta nego što su potrebe tih naselja, trenutno trafostanica je snage jedan 
puta 1000 k ampera, neko ko se bavi privredom zna kolika je to snaga. Svi radovi su završeni na toj trafostanici, atesti 
i ostala dokumentacija je pripremljena, pojavio se zastoj po pitanju izlaska komisije, jer mora da izađe elektroenergetski 
inspektor da bi se trafostanica pustila u rad. Naveo je da se nada da će to proći bez ikakvih problema i da će je vrlo 
brzo pustiti u rad. Što se tiče uklapanja u niski napon već su stvoreni uslovi da se ona pusti i istakao je da se nada da 
tu neće biti problema i da će potrošači biti zadovoljni.    
      15.Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Od luku Odbora direktora D.O.O. „Komunalno-Lim“ Bijelo  
Polje o prodaji vozila „Tam 125 T 10 ACV“ reg.oznak a BP CG 044  usvojen je bez rasprave „jednoglasno“ (ukupno 
je glasalo 25 odbornika “za“).   
       16. Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku Odbora direktora D.O.O. „Komunalno-Lim“ Bije lo   
Polje o prodaji gra đevinskih mašina, Buldožera 14.Oktobar TG 110 i Utov arivač gusjeni čar KOMATSU D55S-2, 
usvojen je bez rasprave, „jednoglasno“ (ukupno je glasalo 25 odbornika “za“).  
       17. Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku Odbora direktora D.O.O. „Komunalno-Lim“ Bijelo 
Polje o prodaji vozila „Tam 125 T 10 ACV“ reg.oznak a BP CG 044 usvojen je bez rasprave, „jednoglasno“ (ukupno 
je glasalo 25 odbornika “za“).    
      18. Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku Odbo ra direktora D.O.O. „Komunalno-Lim“ Bijelo 
Polje o storniranju ra čuna za gra đane MZ Lozna i Zaton , usvojen je  bez rasprave „jednoglasno “ (ukupno je glasalo 
25 odbornika “za“).   
      19. Predlog Odluke o utvr đivanju Javnog interesa  za eksproprijaciju nepokret nosti radi izgradnje 
vodovoda  “Bistrica” sa izvorišta Banjice, usvojen je bez rasprave, „ jednoglasno“  (ukupno je glasalo 22 odbornika 
“za“). 
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        20. Predlog Odluke o utvr đivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretn osti radi izgradnje 
vodovoda  Kanje – Metanjac – Dobrakovo i grani čni prelaz Dobrakovo, usvojen je bez rasprave, jednoglasno  
(ukupno je glasalo 22 odbornika “za“). 
      21. Predlog Odluke o utvr đivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretn osti radi izgradnje 
vodovoda  Grab-Pavino Polje, usvojen je bez rasprave „jednoglasno“  (ukupno je glasalo 24 odbornika “za“.   
      22. Predlog Odluke o utvr đivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretn osti radi izgradnje 
vodovoda Vrelo Lještanica - Potrk. usvojen je bez r asprave „jednoglasno“  (ukupno je glasalo 24 odbornika “za“). 
     23. Predlog Odluke o prestanku mandata članu Eti čke komisije za lokalne službenike i namještenike.  
        Predsjednik Skupštine  je pojasnio da zbog zdravstvenih problema, odnosno razloga koje je istakao u svom 
obrazloženju gospodin Began Beća Čoković je podnio ostavku na rad u ovoj Komisiji, te se konstatuje njegova ostavka. 
Pojasnio je da će započeti proceduru raspisivanja javnog poziva za još jednog člana Etičke komisije, iako ova Etička 
komisija nesmetano može raditi sa četiri člana i ima kvorum za punopravno odlučivanje. 
      24. Predlog Odluke o u češću Opštine Bijelo Polje u troškovima rekonstrukcije objekta JU  ’’Muzej’’ Bijelo 
Polje, usvojen je bez rasprave „ jednoglasno“  ukupno je glasalo 24 odbornika “za“. 

 
 
  Rad Skupštine završen je u  14 časova i 20 minuta. 
  Tonske bilješke sjednice čine sastavni dio ovog zapisnika. 
 
   Broj: 02–016/20-4030 
   Bijelo Polje, 26.12. 2019. godine 
 
 
 
  Sekretarka Skupštine,                                                                              Predsjednik Skupštine,      
        Ajsela Pačariz,s.r.                                                                                   Abaz Dizdarević,s.r.                  
 

 
 

                             

 


